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Referat - kontaktudvalg for Plejecenter Rønnebærparken 

Dato og tidspunkt: Tirsdag d. 3. oktober kl. 10.00-12.00  

Sted: Rønnebærparken 

Deltagere: Ole (pårørende), Tove (ældrerådet), Leif (frivillig), og Bette (leder) 

Fraværende:  Louise (medarbejder), Henny (beboer), 

Mødeleder: Bette & Tove 

Referent:  Bette Balschmidt 

  

1. Godkendelse af dagsorden og referat 
Godkendt  

2. Præsentation 
Da vi er et stort set helt nyt udvalg, starter vi med at præsentere os selv, og drøfte hvad 
vi kan og skal bruge disse kontaktudvalgsmøder til. 

- Udvalget præsenterer sig selv. Både i forhold til hvad vi hver især kan bidrage 
med, og hvilken erfaring vi har.  

- Derudover drøfter vi hvordan vi fremover skal bruge møderne. Vi aftaler at Tove 
tilsender udvalget datoerne for ældrerådsmøderne, så vi kan lægge 
kontaktudvalgsmøderne op til disse, så Tove er klædt godt på hvis vi skal have 
videreformidlet noget til ældrerådet. 

- Derudover drøftes det hvad ældrerådets arbejde er, og der er ønske om at Tove 
sender referat fra disse møder til udvalgets medlemmer. 

3. Information fra udvalgets medlemmer 
(Dette punkt plejer at fylde det meste, og er som regel en dialog, hvor vi snakker om 
hvordan vi alle synes det går, og hvor der er potentiale for forbedringer.) 

Teamleder: 
- Fælleskassen er i underskud, grundet store udgifter til praktiske ting som fx 

plasticposer. Priserne er som bekendt steget på rigtig mange varer, og der er 
derfor ønske om at indbetalingerne til fælleskassen stiger i takt med dette. Da det 
er disse penge der skal bruges til at forsøde tilværelsen med. Bette vil anmode 
om at om konterer nogle poster til kontoen fra klippekortsydelsen. Fx udgifter i 
forbindelse med præmier til banko, og andre sociale arrangementer for frivillige 
og beboere. Men selvom der kan kompenseres for noget af underskudet på denne 
måde, ændrer det ikke på at forskellen på indbetalingerne og stigende udgifter 
gør det svært at drive fælleskassen med et overskud. 

- Bette har modtaget en mail, om at frivillighedscenter Lolland har søgt penge hjem 
som skal fordeles til plejecentrene til brug til sociale arrangementer hvor vi måske 
kan værge flere frivillige. Det drøftes at det vil give god mening at søge om 
pengene til det bankoarrangement som Rønnebærparkens venner er ved at stable 
på benene, hvor et af formålene netop er at værge flere frivillige. Bette sender 
ansøgningsskemaet til Ole, som sørger for at søge om pengene. 

- Tilsyns rapporten fra det kommunale tilsyn gennemgås. Det er en meget fin 
rapport der lægger vægt på at borgerne trives, oplever meget indflydelse i eget 
liv, og at fagligheden på plejecenteret er tilfredsstillende. Dog er der en utryghed 
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ved at borgere oplever at få besøg om natten, af andre borgere. Det er også 
nævnt i tilsynsrapporten at Bette arbejder med at finde velfærdsteknologiske 
løsninger der kan afhjælpe disse udfordringer. Bette har undersøgt markedet og 
fundet en løsning på et låsesystem, hvor borgere kun kan komme ind ad de døre 
de har adgang til. Dette vil derfor øge trygheden for borgerne, og for 
medarbejderne der ikke skal være nervøse for konflikter der opstår borgerne 
imellem når en borger går ind i en lejlighed der ikke tilhører dem. 

Ældrerådet:  

- Tove fortæller om ældrerådets arbejde, og om hendes funktion både der og her i 
kontaktudvalget, som talerør begge veje.  

Medarbejder:  

- Fraværende 

Beboer: 

- Fraværende, da der var andre aktiviteter i huset. 

Frivillig: 

- Leif fortæller at både hans hustru og han selv er aktive i huset som frivillige. De 
kunne ikke forestille sig et dejligere plejecenter, og er meget tilfredse med 
dagligdagen som de oplever den. 

Pårørende: 

- Ole fortæller om Rønnebærparkens venner. Det hele er ved at være klart, men 
der er meget papirarbejde der skal være på plads inden en forening kan starte op. 
Der er allerede søgt fonde, og der er begyndt at komme penge ind. Så snart det 
hele er helt på plads bliver der meldt noget ud til offentligheden, så folk med 
interesse, kan blive medlemmer, og/eller donere penge. Formålet er at øge 
livskvaliteten for de beboere der bor på Rønnebærparken. Der drømmes om flere 
projekter, nogle af mindre karakter, bla. har vi fået sponsoreret en båd som nu 
ligger i haven. Ønsket er at haven hegnes ind, og der sættes demensvenlige låger 
op, så borgerne kan færdes trygt i haven (og ikke som nu hvor der er adgang til 
vej). Derudover ønskes der at der bliver anlagt stier, hvor der skal placeres 
bænke, samt hyggelige små områder, hvor der er oplevelser for borgerne. Tanken 
er at det skal være nærmest vedligeholdelsesfrit, så haven fortsat kan holdes ved 
at græsset slås og hækkene klippes. Der er doneret en masse tulipanløg som 
bliver lagt i efteråret af de frivillige. Der er ønske fra centeret om en sansegynge, 
hvor man kan køre op i med kørestol. Tove fortæller at de har god erfaring med 
en sådan på Sandby ældrecenter. 

4. Planlægning af møder resten af året 
Næste møde bliver d. 11. december 2023 kl. 10-12. Punkter til dagsordenen, skal 
være Bette i hænde senest d. 27. november. 

5. Evt 
- Lolland Kommunes hjemmeside vedr. kontaktudvalg kigges efter. Der står 

forkerte oplysninger, som Bette vil få tilrettet hurtigst muligt. Derudover drøftes 
det, at vi kun ønsker at stå nævnt med fornavn og mailadresse. 
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